Lesson Two: The Teaching of Jesus

QUESTIONS FOR UNDERSTANDING
1. How does the Catholic Church teach that Jesus is completely unique in his person and work? (CCC 454, 464, 614, 617)

1.  天主教聖教會怎樣教導世人﹐認識耶穌的本性和他所做的一切是獨一無二的﹖ (請看天主教教理454, 464, 614, 617)

2. Read Luke 6 and Matthew 5-7. In what ways are the two versions of the Sermon on the Mount similar and different?

2.  請閱 路第6章 和 瑪第5-7章。這兩本書描寫的山中聖訓有甚麼相似和不同的地方﹖
3. How does the Sermon on the Mount express and fulfill the commandments of the Law? What are some of the key connections between the Sermon on the Mount and the Law? (CCC 1965, 1968)

3.  山中聖訓怎樣表達和滿全天主的法律和誡命﹖山中聖訓和天主的法律有甚麼重要的關連之處﹖(請看天主教教理1965, 1968)

4. What is the meaning of "happy" or "blessed" as used in the Sermon on the Mount? How is the biblical concept of happiness different from happiness as most people understand it today? (CCC 1716-29)

4.  山中聖訓提及到的“喜樂”和“有福的”是甚麼意思﹖“喜悅”在聖經裡的概念跟一般人所認識的快樂有何不同﹖(請看天主教教理1716-29)

5. What are some of the paradoxical qualities of the beatitudes? How do they contrast with a worldly desire for power, honor, pleasure, and wealth? (CCC 1719, 1722)

5.  真福八端有甚麼似是而非之處﹖這八端道理所宣揚的跟現實世界所渴求的權力，榮譽，快樂，和財富有什麼差異﹖ (請看天主教教理1719, 1722)

6. What is the relationship between the Sermon on the Mount and Christ's death on the Mount of Calvary?

6.  山中聖訓與耶穌在“髑髏”山上(Mount of Calvary)的聖死有甚麼關連﹖
7. What does it mean to "love your enemy''? How was and is this a radical teaching? (Matt. 5: 38-39; Matt. 26:52)

7.  “愛你的敵人”其實是甚麼意思﹖在當時和現在來講﹐這為何是個激進的教條﹖(請看 瑪5:38-39﹔瑪26:52)

8. What does the Parable of the Prodigal Son teach about the mercy of God the Father and the divine communion in which each of us is called to share? (1 Tim. 2:4; 1 Peter 2:4)

8.  “蕩子的比喻”教導我們認識什麼是天主的慈愛﹐和什麼是分享我們之間神聖的共融﹖(請看 弟前2:4﹔伯前2:4)

QUESTIONS FOR APPLICATION:

1. What are some of the different opinions about Jesus that you have heard or read about? Why are they attractive to many people?

你有否接觸過有關對耶穌的一些不同的看法？為什麼這些看法會吸引人的興趣？
2. In light of the Sermon on the Mount, how should I understand the Law and view the Old Testament?

根據耶穌的山中聖訓，我該怎樣去理解法律和怎樣去接觸和理解舊約聖經？
3. What does it mean to say that the one thing every person desires is joy? What are some of my experiences of joy? Did they, in some way, point toward an eternal, supernatural joy?

每個人都渴求快樂，這句話是什麼意思？
我有什麼快樂的經歷呢？ 這些經歷是否能帶引我走向永久和超性的快樂呢？
4. How do the Beatitudes challenge my priorities? Which of the Beatitudes is most difficult for me to understand or accept? Why?

耶穌的真福八端如何質疑我在世的人生觀？真福八端之中，那一端對我來說是最難明白和接受的？
5. How difficult is it for me to love my enemies? What can I do to grow in my love for my "enemies" or for those I dislike?

要做到「愛你的敵人」，究竟有多困難？有什麼方法可以令我「愛我的敵人」？
6. Have I ever acted in ways similar to the prodigal son? Or like his older brother? How do I sometimes fail to appreciate the mercy, love, and grace of the Father?

我曾否做過一些類似那蕩子的行為呢？或我又有否做過類似那蕩子的兄長的行為呢？我有否對天主的慈悲，愛和恩寵沒有表示過感恩呢？
